

ကိုတၢ်တၢ်ပီၣ်ဟ့ၣ်ကူၢ်ဟ့ၣ်ဖးအတၢ်မၤစၢၤ

တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢမိၢ်ပၢ်ဒီးပုၤကွၢ်ထွဲကဟ့ၣ် ကယၢ်တၢ်တဖၣ်အဂီၢ်

NSW ကမုၢ်အကိုခဲလၢ်အိၣ်ဒီးခဲးယၢ်လၢကမၤ န့ၢ်သးတၢ်ဆိကမိၣ်ဆိကမးဂ့ၢ်ဝီအတၢ်ဆိၣ်ထွဲဒီးဖျိ ကိုတၢ်တၢ်ပီၣ်ဟ့ၣ်ကူၢ်ဟ့ၣ်ဖးအတၢ်မၤစၢၤန့ၣ် လီၤ.

ကိုတၢ်တၢ်ပီၣ်ဟ့ၣ်ကူၢ်ဟ့ၣ်ဖးအတၢ်မၤစၢၤ ဟံၣ်ဃုာ်ကိုအပူၤတၢ်ပီၣ်ဟ့ၣ်ကူၢ်တၢ်တဖၣ်ဒီးကို ကသံၣ်သရၣ်ကူၢ်သးတၢ်ဆိကမိၣ်ဆိကမးတဖၣ် လၢအဟ့ၣ် တၢ်တၢ်ပီၣ်ဟ့ၣ်ကူၢ်ဟ့ၣ်ဖး,သးတၢ် ဆိကမိၣ်ဆိကမးအတၢ်သမံသမိးမၤကွၢ်ဒီးတၢ်န့ၣ် လီၤကျိၤဆိတၢ်အတၢ်မၤစၢၤတဖၣ်လၢကိုဖိစးထီၣ် ကတီၢ်ဆိကိုတုၤ 12 တီၢ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်မၤသကိးဃုာ်တၢ်ဒီးဟံၣ်ဃုာ်ဖိဖိတဖၣ်, ကိုအပူၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်ဒီးပုၤစဲၣ်နီၤလၢအဂၤတဖၣ်လၢ အဆိၣ်ထွဲတၢ်မၤလိမၤဒီး,သးတၢ် အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ဒီး တၢ်အိၣ်မုာ်ဆိးပၤအတၢ်လိာ်ဘၣ်တဖၣ်လၢ အအိၣ်ဒီးကိုဖိတဖၣ်ဒီးလၢ တၢ်ကမၤကဲထီၣ်တၢ် မၤလိမၤဒီးအိၣ်အယၢ်လၢအပူၤဖျဲး,ဆူၣ်ချ့ဒီး ဆိၣ် ထွဲမၤစၢၤတၢ်န့ၣ်လီၤ.

ကိုအပူၤတၢ်ပီၣ်ဟ့ၣ်ကူၢ်ဟ့ၣ်ဖးတၢ်အပူၤမၤတၢ်ဖိခဲလၢ် ဖျိဝဲဒၣ်ပတီၢ်ထီၣ်ကိာ်စိတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်လၢသးတၢ်ဆိကမိၣ် ဆိကမးပီညါဒီးသ့အဝဲသ့ၣ်အတၢ်သ့တၢ် ဘၣ်လီၤတၢ်လၢသး တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တၢ်မၤလိမၤဒီးဒီးတၢ်သကဲာ်ပဝးလၢက မၤစၢၤဖိသ့ၣ်တဖၣ်ဒီးသးစၢ်တဖၣ်တုၤထီၣ်ထီၣ်ဘးလၢ တီၢ်ကိုတၢ်ကူၢ်ဘၣ် ကူၢ်သ့, ပုၤဂ့ၢ်ဝီ,တၢ်သကဲာ်ပဝးဒီး သးတၢ်တူၢ်ဘၣ်ပလၢၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

ကိုအပူၤတၢ်ပီၣ်ဟ့ၣ်ကူၢ်ဟ့ၣ်ဖးတၢ်မ့တမ့ၢ်ကိုအကသံၣ်သရၣ်ကူၢ် တၢ်ဆိကမိၣ်ဆိကမးန့ၣ်-

- ဟ့ၣ်တၢ်တၢ်ပီၣ်ဟ့ၣ်ကူၢ်ဟ့ၣ်ဖးလၢကိုဖိတဖၣ်အဂီၢ်
- သမံသမိးကိုဖိအတၢ်မၤလိမၤဒီးဒီးသးတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ အတၢ်လိာ်ဘၣ်တဖၣ်
- မၤသကိးဃုာ်တၢ်တပူၤဃီဒီးသရၣ်သမၤတဖၣ်ဒီးစဲၣ်နီၤအပူၤမၤတၢ်ဖိ
- မၤစၢၤဟံၣ်ဃုာ်ဖိဖိတဖၣ်လၢကန့ၢ်ပၢ်ဒီးပၤဆုၤအဝဲသ့ၣ်အဖိ အတၢ်မၤလိမၤဒီးသးတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့အတၢ်လိာ်ဘၣ်တဖၣ်
- ဆဲးကျိးမၤဘျးစဲတၢ်ဒီးကရၢလၢတၢ်ချၢတဖၣ်ဒီးသးတၢ်အိၣ် ဆူၣ်အိၣ်ချ့အပူၤစဲၣ်နီၤတဖၣ်လၢတၢ်ကဟ့ၣ်တၢ်ဆိၣ်ထွဲလၢ အအိၣ်ဒီးတၢ်ရဲၣ်ကျဲၤမၤဘၣ် လိာ်ဃာ်တၢ်ဒီးမ့ၢ်ဝဲဒၣ်လၢကိုဖိတဂၤစုာ် စုာ်အတၢ်လိာ်ဘၣ်အဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲမၤသကိးတၢ်ဒီးကိုဖိတဖၣ်, မိၢ်ပၢ်တဖၣ်မ့တမ့ၢ်ပုၤကွၢ်ထွဲကဟ့ၣ်ကယၢ်တၢ်တဖၣ်ဒီးသရၣ်သမၤ တဖၣ်အခါ,ကိုအပူၤတၢ်ပီၣ်ဟ့ၣ်ကူၢ်ဟ့ၣ်ဖးတၢ်အပူၤမၤတၢ်ဖိ ကရဲပုး ဝဲအဝဲသ့ၣ်မၤတၢ်ဒဲလဲၣ်, ကန့ၣ်တၢ်တဲထီၣ်တဖၣ် လီၤတၢ်လီၤဆဲး, မၤစၢၤတဲဖျါလီၤတၢ်တၢ်ဃုထၢလၢအအိၣ်တဖၣ်ဒီးဟ့ၣ်သဆၣ်ထီၣ် တၢ်ကမၤတၢ်ဆၢ တၢ်လၢအအိၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်ညါတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤန့ၣ် လီၤ.

တၢ်ဟံၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢတၢ်ခူသ့ၣ်

ကိုပုၤတၢ်ပီၣ်ဟ့ၣ်ကူၢ်ဟ့ၣ်ဖးတၢ်အပူၤမၤတၢ်ဖိဟ့ၣ်သးတၢ်ဆိ ကမိၣ်ဆိကမးအတၢ်ဆိၣ်ထွဲလၢကိုဖိတဖၣ်အဂီၢ်လၢတၢ်မုာ်သးမၤ ကလီအပူၤဒီးလၢတၢ်ဟံၣ်တၢ် ဂ့ၢ်လၢတၢ်ခူသ့ၣ်အပူၤလီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢတၢ်ကဘၣ်ဟံၣ်ဒဲတၢ်ခူသ့ၣ်န့ၣ်တၢ်တနီၤဟ့ၣ်အီၤဒီးပုၤ အဂၤလၢတၢ်အိၣ်ဒီးကိုဖိ,မိၢ်ပၢ်မ့တမ့ၢ်ပုၤကွၢ်ထွဲကဟ့ၣ်ကယၢ် တၢ် တဖၣ်အတၢ်ပျဲမ့တမ့ၢ်ဘၣ်လၢတၢ်သိၣ်တၢ်သီအတၢ်လိာ်ဘၣ်အိၣ်ဝဲဒၣ် မ့တမ့ၢ် လၢတၢ်ကဒီသဒါတၢ်လီၤပျဲလၢအအိၣ်အမုာ်လၢတၢ်ပူၤဖျဲးဒီးတၢ် အိၣ်မုာ်ဆိး ပၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဆုၤဃီဆူညါ

တၢ်ဟံၣ်လီၤမၤန့ၢ်ဆိတၢ်တဖၣ်လၢကိုအတၢ်တၢ်ပီၣ်ဟ့ၣ်ကူၢ်ဟ့ၣ်ဖး အတၢ်ဆိၣ်ထွဲန့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဆၢတၢ်အီၤလၢအအိၣ်ဒီးတၢ်တဲသကိး ဃုာ်တၢ်ဒီးကိုအတၢ်မၤလိ မၤဒီးဒီးတၢ်အိၣ်မုာ်ဆိးပၤအကရူၢ်တဖၣ် န့ၣ်လီၤ. မိၢ်ပၢ်တဖၣ်မ့တမ့ၢ်ပုၤကွၢ်ထွဲကဟ့ၣ်ကယၢ်တၢ်တဖၣ်လၢ အအိၣ်ဒီးတၢ်ဘၣ်ယိၣ်လၢအဝဲသ့ၣ်အဖိအတၢ်မၤလိ မၤဒီး, သးတၢ် အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ဒီး,မ့တမ့ၢ်တၢ်အိၣ်မုာ်ဆိးပၤန့ၣ်ဃုထီၣ်တၢ်သ့ၣ်န့ၣ်ဖး သီတခါခိဖျါတၢ်ဆဲးကျိးဝဲဒၣ်ကိုန့ၣ်သ့လီၤ. ကိုဖိတဖၣ်စ့ၢ်ကီး ဆုၤဃီအသး မ့တမ့ၢ်ကွၢ်ဃုမၤန့ၢ်တၢ်မၤစၢၤလၢမိၢ်ပၢ်တဖၣ်မ့တမ့ၢ်တၢ် သိၣ်လိနဲၣ်ယုၤအပူၤမၤတၢ်ဖိလၢတၢ်ကမၤတၢ်သ့ၣ်န့ၣ်ဖးသီအဂီၢ်သ့ လီၤ.

လီၤတဲစိတၢ်ကတိၤကျိးထံအတၢ်မၤစၢၤ

ဖဲန့ၣ်အဲၣ်ဒီးအါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤန့ၣ်ဝံသးစူၤကိးဘၣ်ကို တက့ၢ်. ဖဲန့ၣ်လိာ်ဘၣ်ပုၤကတိၤကျိးထံတၢ်တဂၤလၢတၢ်ကမၤစၢၤန့ၣ် ဃုာ်ဒီးန့ၣ်အဲၣ်ဒီးသ့ၣ်ညါတၢ် ဂ့ၢ်အခါ,ဝံသးစူၤကိးဘၣ်လီၤတဲစိတၢ် ကတိၤကျိးထံအတၢ်မၤစၢၤလၢ 131 450 ဒီးဃုာ်ပုၤကတိၤကျိးထံ တၢ်တဂၤလၢန့ၣ်အဂီၢ်တက့ၢ်.

တဲဘၣ်ပုၤတူၢ်လိာ်လီၤတဲစိဒီးလီၤတဲစိအနီၢ်ဂံၢ်လၢန့ၣ်အဲၣ်ဒီးကိးအီၤ ဒီးပုၤတူၢ်လိာ်လီၤတဲစိတၢ်ကိးအံၤကယုၤန့ၣ်ပုၤကတိၤကျိးထံတၢ်တဂၤလၢလီၤ ကျိၤအလီၤလၢအ ကမၤစၢၤန့ၣ်ဃုာ်ဒီးတၢ်တဲသကိးန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်မၤ စၢၤတခါအံၤအဂီၢ်တၢ်တယုၤန့ၣ်ဒီးအပူၤဘၣ်.